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Herman Reynders en Jo Vandeurzen:
“Nieuwe gedeputeerde moet
onderwijsachterstand aanpakken”
Hasselt - “We hebben dringend één plan nodig tegen de schooluitval in Limburg”, zeggen Jo
Vandeurzen (voorzitter UHasselt) en eregouverneur Herman Reynders (voorzitter TALim)
waarmee ze zich rechtstreeks richten tot het provinciebestuur dat in de maak is en tot de lokale
besturen.
Liliana Casagrande en Sanne Deferme- Vrijdag 18 oktober 2024 om 03:00

 
 

Jo Vandeurzen en Herman Reynders hebben een manifest opgesteld dat een dringende aanpak
vraagt van de hardnekkige onderwijsachterstand in Limburg. Ze hebben daarvoor - uiteraard - de
steun gekregen van alle Limburgse onderwijsinstellingen: UHasselt, PXL en UCLL. Intussen is dat
manifest ook ondertekend door VDAB, Voka, LRM, Cegeka, CAW Limburg, Gigos, vakbonden,
proffen, schooldirecteurs, opiniemakers, welzijnsorganisaties en lokale besturen.



Versnippering
Het gaat niet alleen over de doorstroming naar het hoger onderwijs, maar ook over het vermijden
van schooluitval in het secundair onderwijs. “Het probleem is de versnippering van allerlei
projecten”, zegt Marijn Straetemans van de dienst Onderwijsbeleid van de UHasselt. “Er zijn
bijvoorbeeld heel veel organisaties die aan huiswerkbegeleiding doen, maar vaak zitten die in
dezelfde regio. In Hasselt ken ik er zo wel veel, maar hoe zit het in Pelt of in Lommel?”
“Die schooluitval gaat wel over ongeveer 1.000 jongeren per jaar die het secundair verlaten
zonder diploma. In 10 jaar tijd zijn dat dus 10.000 jongeren”
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“Ik merk dat verschillende organisaties die zelf werken rond schooluitval, het manifest
ondertekenen. Bij Arktos zijn het bijvoorbeeld de begeleiders die de sociale problemen van de
jongeren kennen. Al die organisaties werken met projectsubsidies en vrijwilligers. Toch heeft
niemand een overzicht. Ik blijf maar nieuwe organisaties ontdekken. Dat is fijn, maar hoe kan het
dat die elkaar niet kennen? Omdat er geen structurele werking is. Er wordt niet onderzocht welke
acties effect hebben.”
Ook oud-rector van UHasselt Luc De Schepper pleitte lang voor een expertisecentrum voor
excellent en inclusief onderwijs. “Daarom loopt er ook een doctoraatsonderzoek rond TALim. Ons
manifest is dus ook deels ter nagedachtenis van hem”, zegt Straetemans.



Provincie
“We zijn hier niet aan het pleiten voor geld voor het expertisecentrum aan de UHasselt”,
verduidelijkt Jo Vandeurzen, voorzitter van de UHasselt. Hij wil – net als eregouverneur en
voorzitter van TALim Herman Reynders – dat de politiek het heft in handen neemt. Daarvoor
kijken ze naar de provincie.
LEES OOK. Mijngemeenten kunnen achterstand in onderwijs niet goedmaken, zo blijkt uit
hallucinante cijfers
Het moment van hun manifest is dus niet lukraak gekozen. De onderhandelingen over de
provincie zijn bezig, de lokale besturen moeten ook hun plannen voor onderwijsbeleid uittekenen.
“De provincie kan beslissen om meer budget uit te trekken voor flankerend onderwijsbeleid”,
zeggen Vandeurzen en Reynders. “Ze zouden die bevoegdheid ook kunnen koppelen aan
economie en werk. Want dat hangt samen. Dit is namelijk een maatschappelijk probleem.”

Onderwijsachterstand
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“Er ontbreekt in elk geval een overkoepelende organisatie die zicht heeft op wat er waar gebeurt”,
zegt Marijn Straetemans. “Naast het grote aantal vroegtijdige schoolverlaters - dat bijvoorbeeld
in Genk oploopt tot één op de vijf jongeren - zijn er bovendien ook nog degenen die stoppen met
studeren na het secundair onderwijs. Ook al hebben ze een diploma met dubbele finaliteit of
doorstroom.” Het aantal jongeren dat na het secundair voortstudeert, is volgens de laatste
beschikbare cijfers (2022-2023) in Limburg verrassend genoeg gedaald met maar liefst 3

https://www.hbvl.be/cnt/dmf20240917_95371139
https://www.hbvl.be/cnt/dmf20240917_95371139


procentpunt naar 52,7 procent. Een jaar eerder haalde Limburg met 55,8 procent ongeveer het
Vlaamse gemiddelde van 56,2 procent en leek de achterstand weggewerkt.
Het is niet de eerste keer dat iemand aan de alarmbel trekt. De vorige keer was naar aanleiding
van het reconversieplan dat de sluiting van Ford Genk moest opvangen. Professor Herman
Daems – die het SALK-plan uittekende - wees de onderwijsachterstand aan als zo ongeveer het
grootste knelpunt. “De sluiting van Ford ligt al meer dan 10 jaar achter ons”, zegt Herman
Reynders. “Maar de achterstand in het onderwijs is niet verbeterd. Integendeel. Toen zagen we
dat vooral de mijngemeenten een probleem hadden, nu is dat veel breder. Die schooluitval gaat
wel over ongeveer 1.000 jongeren per jaar die het secundair verlaten zonder diploma. In 10 jaar
tijd zijn dat dus 10.000 jongeren.”
Het manifest kan u hier lezen:
www.uhasselt.be/manifestschooluitval
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